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PROTOKÓŁ  Nr XLV/17 

z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  21 grudnia  2017 r. 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 

Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 

radnych w sesji uczestniczyło 11 radnych) i otworzył obrady XLV sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

1) Jakubowicz Mieczysław 

2) Krawczyk Ilona 

3) Lesiak Edward 

4) Leszcz Waldemar 

5) Mutwil Artur 

6) Przynoga Franciszek 

7) Słomiński Tomasz 

8) Sygnowski Zygmunt 

9) Szymczak Piotr 

10) Mirosław Wdowiak 

11) Żołnowska Maria 

Nieobecni: 

Burnat Krystyna 

Gajda Wiesława 

Jung Alina 

Siudy Krystian 

W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 

Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  

2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 

3) Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej 

4) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM w Iłowej 

5) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 

6) Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 

7) Franciszek Paczkowski – Sołtys wsi Czerna 

8) Alicja Jundt – Sołtys wsi Czyżówek 

9) Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych UM w Iłowej 

10) Beata Laskowska-Trzeciak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Iłowej 

11)  Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji 

12) Anna Michalczuk – Doradca Burmistrza ds Społecznych i Edukacji 

13) Grzegorz Gorzechowski – Firma BERG Sp. z o.o. w Zielonej Górze 

14) Janusz Kaniecki –  Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej 

15) Magdalena Grzywaczyk – Referent w Referacie Gospodarki Komunalnej 

16) Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej 

 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 
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4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 

II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej w Iłowej, 

2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

3. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchwalenia Programu Rewitalizacji Gminy Iłowa na lata 2017 – 2023 – referuje M. 

Grzywaczyk, Referent w Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 151), 

2) o zmianie uchwały w sprawie regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia i 

dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez 

Gminę Iłowa – referuje Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych (Druk Nr 

154), 

3) ustalenia wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych w miejscowości 

Żaganiec i miejscowości Wilkowisko Gmina Iłowa – referuje J. Kaniecki, Podinspektor w 

Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 153), 

4) skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej im. „Lotników Alianckich” w Iłowej – 

referuje Przewodniczący Rady Miejskiej (Druk Nr 152), 

5) określenia górnych stawek opłat za usługi usuwania odpadów z nieruchomości – referuje 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 155). 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

6. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

8. Zakończenie XLV sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

 

PRZEBIEG OBRAD 

Ad. II pkt 1 

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 

sesjami tj. od dnia 30.11.2017  r. do dnia 21.12.2017 r. : 

 zanim poinformuję Państwa o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami, to chciałbym 

rozpocząć oczywiście w ramach sprawozdania od informacji wzbudzającej emocje w 

ostatnich dwóch dniach, czyli o tym, że ze stacji uzdatniania wody oraz w szkole 

podstawowej pobrano próbki wody i po przeprowadzonych badaniach wykryto bakterie z 

grupy coli. Chciałbym poinformować Państwa w tym sprawozdaniu jakie w związku z 

powyższym podjęliśmy działania przez ten czas i co udało nam się zrobić i co jeszcze 

zrobimy. Kierownik Zakładu Józef Brzezicki w dniu 19.12.2017 r. po otrzymaniu informacji 

z laboratorium monitorującego jakość wody, że w wodociągu zaopatrującym mieszkańców 

Iłowej, Czernej i Czyżówka znajdują się bakterie  z grupy coli w ilości 15 j.t.k/100ml (j.t.k. 

– jednostek tworzących kolonie) w  stałym punkcie kontrolnym na  Stacji Uzdatniania Wody 

w  Iłowej oraz w ilości 6 j.t.k/100ml w sieci u odbiorcy wody w Szkole Podstawowej w 

Iłowej ul. Piaskowa 2 podjął następujące działania: 

1. powiadomiono o zaistniałej sytuacji Powiatowego Inspektora Sanitarnego  w Żaganiu oraz 

Burmistrza Iłowej, 
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2. wydrukowano ostrzeżenie dla mieszkańców Iłowej, Czyżówka i Czernej informujące, że 

woda z wodociągu miejskiego w Iłowej nie nadaję się do spożycia nawet po przegotowaniu. 

3. pracownicy Zakładu przed godziną 14- tą rozpoczęli rozwieszanie ogłoszeń na terenie 

Czyżówka, Czernej i Iłowej, 

4. również osobiście lub telefonicznie informowano placówki zbiorowego żywienia (szkoły, 

hotele, restaurację, stację paliw. 

Burmistrz Iłowej o godz. 14.30  zwołał posiedzenie Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego 

podczas którego podjęto następujące decyzje: 

1. uruchomiono Jednostki OSP w Iłowej, Koninie Żagańskim w celu powiadamiania poprzez 

systemy nagłaśniające umieszczone na samochodach pożarniczych mieszkańców gminy 

Iłowa o zaistniałym zagrożeniu, 

2. na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w  Iłowej i portalu społecznościowym 

umieszczono informację o zagrożeniu, 

3. z Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego w Żaganiu wypożyczono cysternę na 

wodę pitną o pojemności 3,5 tys. litrów w celu zapewnienia dostaw wody dla mieszkańców 

gminy zgodnie z opracowanym w trakcie posiedzenia Gminnego Zespołu Zarządzania 

Kryzysowego w Iłowej harmonogramem dostawy wody pitnej, 

4. nawiązano kontakt z Powiatowym Centrum Zarządzania Kryzysowego w Nowej Soli w celu 

zabezpieczenia dodatkowej cysterny do dowozu wody pitnej, (odbiór cysterny 20 grudnia), 

5. nawiązano kontakt z Urzędem Gminy w Wymiarkach w celu uzyskania ewentualnej pomocy 

w zapewnieniu dostawy wody pitnej (głównie chodziło o mieszkańców Czyżówka), 

6. uruchomiono w Koninie Żagańskim punkt dystrybucji wody pitnej z wodociągu ze stacji 

uzdatniania wody w Szczepanowie, 

7. wyznaczono jako punkt informacyjny dot. zagrożenia dla mieszkańców Gminy pełniący 24 

godzinny dyżur w budynku oczyszczalni ścieków w Iłowej  tel. 68 3600387 (kom. 

609759436), 

8. wyznaczono kolejne posiedzenie Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego na 

godz.07.30 dnia następnego. 

Po przywiezieniu  cysterny o pojemności  3500 l z Powiatowego Centrum Zarządzania 

Kryzysowego w Żaganiu od godz.16.30 rozpoczęto wydawanie wody pitnej mieszkańcom gminy 

zgodnie z harmonogramem w określonych punktach. Dystrybucję wody zakończono o godz. 22.30. 

Równolegle ZGKiM w Iłowej podjął czynności dezynfekujące zanieczyszczony wodociąg z 

użyciem podchlorynu sodu. 

Uzgodniono z laboratorium monitorującym jakość wody pitnej w Iłowej termin pobrania kolejnej 

próbki wody do badania na dzień 20 grudnia 2017 roku. 

W dniu 20 grudnia o godz. 07.30 zebrał się Gminny Zespół Zarządzania Kryzysowego w Iłowej. W 

trakcie posiedzenia zespołu podjęto następujące działania: 

1. wysłano lawetę do Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego w Nowej Soli po 

cysternę na wodę pitną o pojemności 3,5 tys litrów, 

2. ustalono harmonogram dostawy wody pitnej na dni 20-21.12.2017 r., który rozplakatowano 

w rejonach zagrożonych oraz umieszczono na stronie internetowej, 

3. od godziny 08.00   rozpoczęto wydawanie wody pitnej mieszkańcom gminy zgodnie z 

harmonogramem w określonych punktach, 

4. uruchomiono po raz kolejny Jednostki OSP w Iłowej, Koninie Żagańskim w celu 

powiadamiania poprzez systemy nagłaśniające umieszczone na samochodach pożarniczych 

mieszkańców gminy Iłowa o zaistniałym zagrożeniu, 

5. zapewniono dostawę wody pitnej na stołówki:  w Szkole Podstawowej, w Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych i w Przedszkolu Miejskim, 

6. na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej podjąłem decyzję o zamknięciu Szkoły 

Podstawowej w Iłowej w dniach 21 i 22.12.2017 r., 

7. od godziny 09.00 po napełnieniu sieci podchlorynem sodu rozpoczęto płukanie wodociągu 

w Iłowej, 
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8. zakupiono wodę pitną w pojemnikach 5 litrowych dla szkół i przedszkola na dzień 

dzisiejszy, 

9. nawiązano kontakt z Powiatowym Centrum Zarządzania Kryzysowego w Żarach w celu 

uzyskania kolejnej cysterny na wodę pitną, 

10.  Ośrodek Pomocy Społecznej został zobligowany do zapewnienia wody pitnej dla ludzi 

starszych i niepełnosprawnych, 

11. na tym posiedzenie zakończono. Kolejne decyzje będą podejmowane w zależności od 

rozwoju sytuacji. 

O godzinie 13.00 pracownicy laboratorium monitorującego wodociąg w Iłowej pobrali kolejne 

próbki na zawartość bakterii coli z następujących punktów: 

SUW Iłowa – woda uzdatniona podawana do sieci 

Studnia nr 1 i studnia nr 2 – woda surowa 

Odbiorca wody Szkoła podstawowa w Iłowej. 

Wyniki badań będą znane w dniu 22 grudnia ok. godziny 15.00. 

W dniu 21 grudnia 2017 roku zwołano Kolejne posiedzenie Gminnego Zespołu Zarządzania 

Kryzysowego,  na którym podjęto następujące przedsięwzięcia: 

1. wysłano pisma do Nadzoru Budowlanego w celu kontroli szamb i oczyszczalni 

przydomowych w rejonie Stacji Uzdatniania Wody Iłowa, 

2. wezwano mieszkańców rejonu Stacji Uzdatniania Wody o okazanie umów i dowodów 

opłat na opróżnianie szamb, 

3. ustalono, że pracownicy Oczyszczalni Ścieków w Iłowej nie mają dostępu do urządzeń 

Stacji Uzdatniania Wody, 

4. ostatni przegląd kontrolny wykonywany przez SANEPID Żagań został wykonany w 

dniu 21 listopada 2017 roku ( wyniki o braku zanieczyszczenia otrzymano 08 grudnia ), 

5. badania przeglądowo - kontrolne jakości wody przeprowadzane są raz w miesiącu. 

6. w dniu 14 grudnia 2017 roku laboratorium monitorujące wodociąg pobrało próbki do 

badania na zawartość bakterii ze Stacji Uzdatniania Wody oraz Szkoły Podstawowej w 

Iłowej. Wynik badania o skażeniu wody otrzymano drogą e-mail w dniu 19 grudnia 

2017 roku, 

7. ustalono, że teren od strony południowo-wschodniej od Stacji Uzdatniania Wody  

zajmują pastwiska, 

8. ustalono, że wszyscy pracownicy Stacji Uzdatniania Wody  posiadają aktualne badania 

lekarskie, 

9. w dniu 21 grudnia o godz. 07.30 pracownicy Żagańskich Wodociągów i Kanalizacji 

pobrali kolejne próbki wody i przekazali do badan laboratoryjnych w SANEPID  

Zielona Góra. Wynik badania będzie  znany najwcześniej w sobotę  23 grudnia, 

10. ustalono harmonogram dowozu wody pitnej od 22 grudnia do 27 grudnia 2017 roku. 

11. w przypadku otrzymania pozytywnego wyniku z laboratorium o czystości wody 

mieszkańcy zostaną poinformowani poprzez stronę internetową i rozplakatowanie 

ogłoszeń. 

Pan Zygmunt Sygnowski – panie Burmistrzu, jakie działania w ogóle tworzymy, żeby jakość 

wody była lepsza, bo mówimy, że coś robimy, ale co? Czy tylko pod kątem chlorowania i na tym 

koniec, czy jeszcze jakieś działania. Na dzień dzisiejszy, to co mi wiadomo tylko chlor idzie i nic 

więcej.  

Pan Paweł Lichtański – idzie podchloryn sodu i jednocześnie te działania uzupełniane są 

płukaniem całej sieci.  

Pan Zygmunt Sygnowski – czy definitywnie jest stwierdzone, że bakteria występuje przed filtrem, 

czy po filtrze, bo badania są na pewno przed i po.  

Pan Paweł Lichtański – wynik badania mamy po uzdatnieniu, czyli 15 jednostek po uzdatnieniu. 

Pan Zygmunt Sygnowski – a przed nie badane jest? 
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Pan Paweł Lichtański – a przed zrobiliśmy to badanie wczoraj. W dwóch studniach pobraliśmy 

przed filtrem, pobraliśmy po uzdatnieniu, czyli trzecią próbkę i jeszcze w szkole podstawowej i 

przedszkolu, czyli w sumie pięć. Rutynowo raz w miesiącu przyjeżdżają pracownicy firmy, która 

obsługuje Zakład i bada tą próbkę. Rutynowo jest to badanie po uzdatnieniu i w punkcie poboru, 

najczęściej jest to szkoła podstawowa. 

Pan Zygmunt Sygnowski – po uzdatnieniu i w punkcie poboru, a przed nie? 

Pan Paweł Lichtański – nie, każdorazowo jest badana woda po uzdatnieniu i w punkcie poboru. 

Pan Zygmunt Sygnowski – według mojej wiedzy to powinno być i przed i po, co miesiąc. 

Pan Paweł Lichtański – ale jeżeli woda jest po uzdatnieniu zdatna do spożycia, to nie ma sensu 

pobierać wody przed. 

Pan Zygmunt Sygnowski – no i trudno powiedzieć w jaki sposób studnie są monitorowane w tej 

chwili. 

Pan Paweł Lichtański – myślę, że będziemy mieli tą wiedzę po badaniu wczorajszym, jutro 

wszystko się okaże. Być może trzeba będzie zmienić tą procedurę.  

Proszę Państwa ustaliliśmy również na dzisiejszym posiedzeniu Gminnego Zespołu Zarządzania 

Kryzysowego harmonogram dowozu wody pitnej od jutra do 27 grudnia br. Założyliśmy, że w 

sytuacji kiedy ten wynik może być zły dla nas, to lepiej ustalić harmonogram aż do 27 grudnia br. 

on się trochę różni od tych, które przyjęliśmy wczoraj, jest bardziej szczegółowy. Oczywiście w 

przypadku dobrego wyniku dla nas z laboratorium poinformujemy mieszkańców. W ramach działań 

prewencyjnych zdecydowaliśmy się wyczyścić ponad 100 metrowy rów, który sąsiaduje 

bezpośrednio z działką, na której jest Stacja Uzdatniania Wody, żeby wyeliminować ewentualną 

sytuację, że z tego rowu przedostaje się coś do Stacji Uzdatniania Wody. W tej chwili czekamy na 

wyniki badań z laboratorium, one będą jutro w godzinach popołudniowych, ale raczej bliżej 

godziny 15.00 i rano około godziny 9.00 w sobotę powinniśmy mieć informację z SANEPID-u z 

Zielonej Góry o wynikach badań, które przeprowadzili w swoim laboratorium. Także jeżeli ktoś 

zapyta Państwa jak długo to jeszcze potrwa, to musimy wszystkich skierować do terminu 

jutrzejszego, czyli tych godzin między 15.00 a 16.00, później ewentualnie w sobotę. Ja zakładam, 

że ten wynik z poboru próbek z wczorajszego dnia jednak nie będzie miarodajny i może być tak, że 

on wykaże jeszcze istnienie bakterii, aczkolwiek dawka chloru, która została wprowadzona do sieci 

powinna spowodować, że bakteria powinna zniknąć, ale ten wynik sobotni powinien już być 

wiarygodny i miarodajny na tyle żebyśmy podjęli decyzję o tym, żeby mieszkańcy mogli 

swobodnie korzystać z tej wody. Mam nadzieję, że tak będzie. Oczywiście zaraz po świętach 

będziemy podejmować kolejne działania zmierzające do wyeliminowania sytuacji, która 

doprowadziła do tego, że Stacja Uzdatniania Wody została bakterią coli zarażona. Wczoraj też byli 

pracownicy SANEPID-u po to, żeby skontrolować w jaki sposób gmina realizuje zalecenia, które 

otrzymaliśmy w decyzji Powiatowego Inspektora Sanitarnego i pracownik SANEPID-u, który  

mówił o sytuacjach, w których dochodzi najczęściej do zakażenia wodociągu bakteriami coli. 

Wymienił sześć, czy siedem takich sytuacji, ale żadna z nich nie miała odzwierciedlenia sytuacji w 

Iłowej, bo najczęstszą taką przyczyną zakażenia bakterią coli wodociągu są awarie, wymiany 

kolektorów, przyłączy i tam dochodzi najczęściej do zarażenia. U nas takiej sytuacji nie było, trzy 

miesiące temu ostatni raz była jakaś naprawa Stacji Uzdatniania Wody, także to u nas nie miało 

miejsca. Tym bardziej trudniej będzie zdefiniować i znaleźć tą przyczynę.  

Pan Tomasz Słomiński – Radny – to co dodawane jest do wody, jak to jest niebezpieczne dla 

ludzi wiadomo, że ludzie są informowani, żeby nie korzystali z wody, ale wiadomo jak to z ludźmi 

jest. 

Pan Paweł Lichtański – w tej chwili stężenie tego chloru w wodzie jest bezpieczne, wczoraj był 

taki moment, że tego chloru było sporo i on mógł być niebezpieczny dla zdrowia. 

Pan Zygmunt Sygnowski – SANEPID zaleca dawkowanie bezpieczne. 
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Pan Paweł Lichtański – SANEPID zaleca dawkowanie bezpieczne, ale jak to jest, to też różnie 

bywa, natomiast u nas było na tyle tego chloru, że powinny bakterie wymrzeć po tej dawce, no i 

oczywiście nikomu nic się nie stało, przynajmniej nie ma takiej informacji, że ktoś ucierpiał 

ewentualnie po spożyciu tej wody z chlorem. W tej chwili ta woda ma nieprzyjemny zapach, bo 

jeszcze jest nie wszędzie przepłukana.  Zalecane jest, żeby każdy mieszkaniec Iłowej, Czernej i 

Czyżówka przynajmniej na 5 minut odkręcił kran, żeby ta woda mogła się przepłukać.  

Proszę Państwa jeszcze jedna istotna rzecz, ponieważ mamy na terenie Iłowej fermę kurczaków i 

indyków otrzymaliśmy też informację od jednego z właścicieli, że wiele indyków w ubiegłym 

tygodniu padło i przyczyną tego była bakteria coli. Po wczorajszej rozmowie telefonicznej z 

lekarzem weterynarii otrzymaliśmy informację, że absolutnie bakteria coli nie wpływa na wodę, w 

związku z tym zwierzętom nic złego nie powinno się dziać.  

Zapoznam teraz Państwa ze sprawozdaniem: 

 ogłoszono przetarg nieograniczony dla zadania pn. Przebudowa Biblioteki miejskiej w 

Iłowej wraz z utworzeniem Sali multimedialnej – wiedza i magia. Jest to drugi przetarg, 

pierwszy został unieważniony ze względu na ofertę znacznie przekraczającą środki, które 

mieliśmy zapewnione na ten cel. Termin składania ofert – 27.12.2017r. 

 ogłoszono przetarg nieograniczony dla zadania pn. Rozbudowa Szkoły podstawowej im. 

Lotników Alianckich w Iłowej. Termin składania ofert – 27.12.2017r.  

 odbyła się wizja lokalna w sprawie zmiany organizacji ruchu na drodze wojewódzkiej nr 

296 w obrębie Pl. Wolności i ul. Kolejowej. Sprawa dotyczyła ograniczenia prędkości do 

30km/h i jest konsekwencją wypadku ciężarówki z drewnem. Wg komisji składającej się z 

przedstawicieli ZDW oraz Policji ograniczenie prędkości nie wpłynie na poprawę 

bezpieczeństwa. Ustalono, że najwłaściwszym będzie odnowienie oznakowania poziomego 

oraz montaż tzw. kocich oczek wyznaczających tor jazdy, 

 dokonano odbioru końcowego modernizacji ulic Pułaskiego i Plac Wolności, 

 wystosowano pismo do ZDW w Zielonej Górze w sprawie przeprowadzenia oględzin 

drzewostanu przy DW nr 300 (droga do Borowego). Sprawa z interpelacji radnego 

Mieczysława Jakubowicza, 

 wystosowano pismo do Starosty Żagańskiego w sprawie stanu nawierzchni drogi wraz z 

poboczem ul. Ogrodowa-Żaków. Sprawa z interpelacji Artura Mutwila, 

 Uzgodniono: lokalizację projektowanej trasy sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w 

ul. Dębowej w Iłowej oraz lokalizację  projektowanej trasy sieci wodociągowej i kanalizacji 

sanitarnej w ul. Sportowej w  Iłowej, 

 podpisano umowy na: dowieszenie 2 opraw oświetleniowych w Szczepanowie, dostarczenie 

i montaż 4 opraw oświetleniowych w Żagańcu, budowę stacji trafo i oświetlenie w SAG w 

Koninie Żag. czyszczenia poboczy, wycinanie krzaków, porządki na terenie wsi  Żaganiec, 

czyszczenia poboczy, wywóz nieczystości na terenie wsi  Czyżówek, dowiesiliśmy 1 lampę 

bez umowy w Czernej, co spotkało się z wielkim aplauzem jednej z mieszkanek wsi Czerna, 

która o tą oprawę od trzech lat wnioskowała, 

 sporządzono zamówienia na: zestaw stołów 7 kpl.  w ramach Funduszu Sołectwa Jankowa 

Żag. oraz urządzenia siłowni zewnętrznej w ramach Funduszu Sołectwa Wilkowisko, 

 6.12 spotkałem się z przedstawicielem firmy EasyPack Sp. z o.o. w sprawie ponownego 

omówienia kwestii ustawienia paczkomatu Inpost w Iłowej. Spotkanie zakończyło się 

pozytywnymi ustaleniem i podpisano umowę najmu gruntu pod paczkomat. W dniu 14.12 

paczkomat został zamontowany, 

 9 stycznia 2018 roku odbędzie się uroczystość związana z podpisaniem listu intencyjnego 

pomiędzy Gminą Iłowa a inwestorem, który zakupił nieruchomości w Strefie Aktywności 

Gospodarczej przy autostradzie A18 w Iłowej. Spotkanie odbędzie się o godz. 12.00 w 

Gminnym Centrum Kultury i Sportu w Iłowej, 
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 w dniu 15.12 ze skutkiem pozytywnym zostały przeprowadzone przetargi na sprzedaż 

działek nr 233/10, 233/11, 233/12, 233/13, 233/14 i 233/15 wydzielonych z dawnego boiska 

przy ul. Żagańskiej,  

 wysłano wezwania do mieszkańców Czernej dotyczące opróżniania zbiornika na 

nieczystości ciekłe (razem 50 wezwań), 

 12 grudnia rozstrzygnąłem konkurs na „Utrzymanie i administrowanie stadionu miejskiego 

w Iłowej”  na rok 2018, najkorzystniejszą ofertę złożył Klub Piłkarski Piast za kwotę 

95000,00 zł, 

 14 grudnia nastąpiło otwarcie ofert na przetarg nieograniczony na wykonanie usługi pod 

nazwą: „Zakup szkolnych biletów miesięcznych dla uczniów dojeżdżających z terenu 

Gminy Iłowa do placówek oświatowych  od 1stycznia 2018 r. do 31 grudnia 2018 r.”  

Najkorzystniejszą ofertę i jedyną złożyło Miejskie Przedsiębiorstwo Komunikacyjne w 

Żaganiu . na kwotę  180586,20 zł brutto.  Umowa zostanie podpisana 29.12.2017 r. Jest to 

około 120 tys. zł taniej niż w roku 2017, 

 18 grudnia nastąpiło otwarcie ofert w otwartych konkursach na realizację zadań publicznych 

w zakresie; 

a) kultury fizycznej i sportu  dedykowanym organizacjom pozarządowym i innym 

podmiotom     prowadzącym działalność pożytku publicznego na rok 2018 - ofertę złożyli: 

Klub Piłkarski Piast, akademia Sportu, Klub Oyama Karate,  

b) działalności na rzecz osób niepełnosprawnych dedykowanym organizacjom 

pozarządowym i innym podmiotom prowadzącym działalność pożytku publicznego na rok 

2018 – dotację w kwocie 6500 zł otrzyma  Stowarzyszenie  na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych „Piękni Życiem”, 

 18 grudnia nastąpiło otwarcie ofert w otwartym konkursie ofert na realizację celów 

publicznych  z zakresu  sportu w  2018- dotację otrzymają: 

a) Klub Piłkarski Piast w kwocie  86300,00 zł 

b) Ludowy Zespół Sportowy Płomień z Czernej w kwocie 9700,00 zł 

c) Stowarzyszenie Turystyczno – Sportowe Orzeł z Konina Żagańskiego w kwocie 

19300,00 zł, 

 8 grudnia 2017 roku wspólnie z panią Skarbnik Gminy podpisaliśmy umowę na budowę 

nowego przedszkola w Iłowej z firmą MORIS POLSKA, którą  reprezentował pan Piotr 

Królikiewicz. Kwota inwestycji to 4 mln 840 tys. Zakres robót obejmuje opracowanie 

dokumentacji technicznej, rozbiórkę starego budynku przedszkola i budowę nowego. 

Termin realizacji, to koniec czerwca, bardzo ambitny wynikający z umowy, którą mamy 

podpisaną z Urzędem Marszałkowskim, dopuściliśmy wydłużenie tego terminu realizacji 

zadania o 2 miesiące pod warunkiem, że Urząd Marszałkowski wyrazi zgodę, ta informacja 

też była w przetargu, 

 14 grudnia odbyło się spotkanie z przedsiębiorcami prowadzącymi działalność gospodarczą 

na terenie gminy, w którym uczestniczyło około 30 przedsiębiorców. Była to taka 

konferencja połączona ze spotkaniem wigilijnym. W konferencji  wzięli udział właściciele 

firm oraz zaproszeni goście, prelegenci m.in. Dyrektor Zachodniej Izby Przemysłowo-

Handlowej pan Stanisław Owczarek, Kierownik Projektów w Agencji Rozwoju 

Regionalnego w Zielonej Górze pani Joanna Szalpuk,  pani Jolanta Marciniak-Sych ze 

Stowarzyszenia LGD Bory Dolnośląskie oraz przedstawicielka Głównego Punktu 

Informacji Funduszy Europejskich w Zielonej Górze Małgorzata Zasina.  

 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 

Komisji za okres międzysesyjny.  
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Ad. II pkt 2 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Franciszek Przynoga – Radny 

1) Panie Burmistrzu i pani Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, czy prawdą jest, że 

zostanie uruchomiona noclegownia na „Orliku”, z tego co słyszałem prawdopodobnie 22 

grudnia br., a jeżeli tak, to dlaczego zrobiliście na złość mieszkańcom osiedla B. Chrobrego 

i innym mieszkańcom z tego rejonu miasta, dzieciom bawiącym się na placu zabaw oraz 

uczęszczających do szkoły podstawowej. Ponieważ zarówno ja, jak i inni radni wskazywali 

inne miejsca jednak z tego co słyszałem wybrano budynek na „Orliku”. Moim zdaniem 

takie przedsięwzięcia powinny być robione z wyprzedzeniem półrocznym, czy rocznym, 

żeby to wszystko dobrze przygotować. Teraz do pani Kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej, jeżeli jest przygotowywana noclegownia, czy już są przygotowane wszystkie 

dokumenty spełniające wymogi tej noclegowni, czy zostało to zgłoszone w Urzędzie 

Wojewódzkim, czy opracowano regulamin, czy przystosowano zgodnie z wymogami 

SANEPID-u, Straży Pożarnej itp. Na pewno wszyscy radni będą zainteresowani dlatego 

proszę, żeby pani jeżeli są takie dokumenty przedstawiła ksera na poszczególne komisje. 

2) Zapytanie też do pani Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, jak przebiega wydawanie 

żywności przez Ośrodek Pomocy Społecznej dla potrzebujących. 

Pan Mirosław Wdowiak – Radny 

Mam do pana Burmistrza prośbę o przedstawienie jaki jest aktualny stan prawny postępowania w 

sprawie świetlicy wiejskiej w Żagańcu. 

Pani Beata Laskowska-Trzeciak –Dyrektor Szkoły Podstawowej w Iłowej 

Proszę Państwa martwi mnie u ludzi brak refleksji. Mimo, że prawo mówi, aby anonim, bo skarga 

to jest anonim pozostawić bez rozpoznania, ktoś bada tego rodzaju pismo, puszcza je dalej. Takie 

nękanie dyrektora za pomówienia, to dowód braku lojalności. Przez taki stosunek do człowieka nie 

ma się ochoty na pracę i współpracę. 

Ad. II pkt 3 

Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych.  

Pani Alicja Jundt – Sołtys wsi Czyżówek 

Chciałabym też nawiązać do wypowiedzi pani dyrektor – sprawa może nie anonimu, ale podszycie 

się pod Koło Gospodyń Wiejskich w Czyżówku. Osoba skierowała pismo podszywając się pod 

Koło Gospodyń Wiejskich w Czyżówku na Komisariat Policji w Iłowej i do Urzędu Miejskiego. 

Koło Gospodyń Wiejskich w Czyżówku nie napisało tego pisma, konkretnie donosu na mieszkankę 

wsi Czyżówek, jednocześnie pracownika Urzędu Miejskiego w Iłowej i jak do tej pory nie wiem 

jakie będzie zakończenie tej sprawy, ponieważ nie otrzymałam odpowiedzi. Sprawę dlatego 

poruszyłam na sesji, bo to jest sprawa ważna dla Koła Gospodyń Wiejskich w Czyżówku. 

Ad. II pkt 4 

Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchwalenia Programu Rewitalizacji Gminy Iłowa na lata 2017 – 2023 

Pani Magdalena Grzywaczyk – Referent w Referacie Gospodarki Komunalnej – poprosiła o 

wprowadzenie autopoprawki w projekcie uchwały tj. dodać w miejsce § 2 treść: „Traci moc 

uchwała Nr 345/5/XL/10 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 29 czerwca 2010 r. w sprawie przyjęcia 
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Lokalnego Programu Rewitalizacji dla gminy Iłowa.” Zmieni się również kolejność poprzednich 

paragrafów. W miejsce § 2 wchodzi § 3 i w miejsce § 3 wchodzi § 4.  

Pan Grzegorz Gorzechowski – przedstawiciel Firmy BERG Sp. z o.o. w Zielonej Górze 
poinformował, że przez ostatni rok przygotowywany był Program Rewitalizacji. Odbyło się szereg 

spotkań i działań, które były realizowane. Zwieńczeniem jest właśnie „Program Rewitalizacji dla 

Gminy Iłowa na lata 2017-2023”. Projekt tego Programu Rewitalizacji w chwili obecnej jest już 

zaakceptowany przez służby Urzędu Marszałkowskiego Województwa Lubuskiego i właściwie jest 

skończony i uchwała Rady Miejskiej jest ostatnim elementem, który dotyczy przyjęcia tego 

dokumentu jako dokument strategiczny. Przypomnę, że Program Rewitalizacji dofinansowany był 

ze środków Unii Europejskiej, całkowity koszt projektu to jest 79 tys. zł.   

Program rewitalizacji jest programem obejmującym wszystkie obszary zdegradowane w gminie 

i stanowiącym kompleksową strategię przeprowadzenia na tych obszarach działań 

rewitalizacyjnych. 

„Program Rewitalizacji Gminy Iłowa na lata 2017-2023” ma charakter zintegrowany 

i wieloaspektowy. Stanowi on spójny dokument strategiczny mający na celu wyprowadzenie ze 

stanu kryzysowego najbardziej zdegradowanych obszarów gminy, poprzez przedsięwzięcia 

kompleksowe (uwzględniające aspekt społeczny, gospodarczy, przestrzenny, środowiskowy 

i kulturowy), skoncentrowane terytorialnie prowadzone w sposób zaplanowany oraz zintegrowany. 

Program Rewitalizacji Gminy Iłowa na lata 2017-2023 uwzględnia m.in. zapisy krajowych, 

regionalnych oraz lokalnych dokumentów strategicznych oraz propozycje mieszkańców gminy 

Iłowa, zgłoszone w ramach przeprowadzonej szerokiej partycypacji społecznej. 

Program umożliwi władzom samorządowym oraz innym uprawnionym beneficjentom z terenu 

gminy ubieganie się o środki z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Lubuskie 2020 na działania o charakterze wielowymiarowej 

rewitalizacji.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie.  

2) o zmianie uchwały w sprawie regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia i 

dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli w szkołach i przedszkolach prowadzonych 

przez Gminę Iłowa 

Pani Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych – 

proponowana zmiana uchwały podyktowana jest zmianą przepisów, od 1 stycznia 2018 r. zmienia 

się Karta Nauczyciela i przestaje nauczycielom przysługiwać dodatek mieszkaniowy, dlatego też 

konieczne jest uchylenie przepisów rozdziału III, które regulują zasady przyznawania tego dodatku 

jak również załącznika do uchwały stanowiącego wzór wniosku/ korektę wniosku o przyznanie 

nauczycielskiego dodatku mieszkalnego. Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie uchwały uważam za 

zasadne. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 14.12.2017 r. – 21.12.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

za przyjęciem uchwały głosowało – 8 radnych 

przeciw – 1 (M. Jakubowicz) 

wstrzymujących się – 2 (T. Słomiński, M. Żołnowska) 
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3) ustalenia wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych w miejscowości 

Żaganiec, miejscowości Wilkowisko oraz przy skrzyżowaniu drogi nr 1079F z drogą nr 

1083F gmina Iłowa 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – chciałbym wnieść 

do tej uchwały autopoprawki I tak: w tytule uchwały proszę o skreślenie słów Żaganiec i 

miejscowości Wilkowisko i wpisanie w to miejsce Żaganiec, miejscowości Wilkowisko oraz przy 

skrzyżowaniu drogi nr 1079G z drogą nr 1083F gmina Iłowa. W podstawie prawnej po Dz. U. z 

2017 proszę dopisać skrót „r.” oraz po słowie uchwala dopisać słowo „się”. W § 1 w związku z 

tym, że dodaliśmy jedną lokalizację przystanku po słowie „nr 1083 F” dodać słowa „i 1079F”. W § 

2 pkt 2 proszę skreślić”kropkę (.)” i w to miejsce wpisać „średnik (;)” i później po tym proszę 

dopisać ust. 3) w brzmieniu: „3) przy skrzyżowaniu drogi nr 1079F z drogą nr 1083F strona lewa i 

prawa.” W § 2 w miejsce „ust. 1” proszę wpisać „§ 1”.  

Szanowni Państwo, Burmistrz Iłowej wystąpił do Powiatu Żagańskiego o wykonanie przystanków 

autobusowych w pasie drogi powiatowej nr  1083F w miejscowościach Żaganiec i Wilkowisko.  

W odpowiedzi Zarząd Powiatu Żagańskiego poinformował, że określenie przystanków 

komunikacyjnych na terenie gminy oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków 

następuje w drodze uchwały podjętej przez Radę Miejską.  

Zgodnie z art.  20f.  pkt 1 ustawy o drogach publicznych zarządca drogi, jest obowiązany 

uwzględniać uchwały rady gminy, w których dla zaspokojenia potrzeb mieszkańców wskazane 

zostaną wstępne miejsca lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych, o ostatecznej 

lokalizacji takich przystanków decyduje zarządca drogi, uwzględniając charakter drogi oraz 

warunki bezpieczeństwa ruchu drogowego. 

W uchwale wskazano proponowane miejsca usytuowania nowych przystanków.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie.  

4) skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej im. „Lotników Alianckich” w 

Iłowej 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – w dniu 7 grudnia 2017 r. do 

Burmistrza Iłowej wpłynęła anonimowa skarga na Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Lotników 

Alianckich w Iłowej, przekazana przez Lubuskiego Kuratora Oświaty w Gorzowie Wlkp. pismem z 

dnia 30 listopada 2017 r. Stosownie do art. 229 pkt. 3 KPA skargi dotyczące zadań lub działalności 

kierowników gminnych jednostek organizacyjnych rozpatruje rada gminy. Oznacza to, że organem 

właściwym do załatwienia powyższej skargi jest Rada Miejska w Iłowej. Z tego względu Burmistrz 

Iłowej pismem z dnia 11 grudnia 2017 r. przekazał skargę do Rady Miejskiej w Iłowej. Komisja 

Rewizyjna Rady Miejskiej w Iłowej na swoim posiedzeniu w dniu 11 grudnia 2017 r., po 

zapoznaniu się ze skargą i obowiązującym stanem prawnym wystąpiła z wnioskiem o nie 

rozpatrywanie zasadności skargi ze względu na brak nadawcy.  

Zgodnie z § 8 ust. 1 Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 8 stycznia 2002 r. w sprawie 

organizacji przyjmowania i rozpatrywania skarg i wniosków (Dz. U. z 2002 r. Nr 5 poz. 46) skargi 

niezawierające imienia i nazwiska (nazwy) oraz adresu wnoszącego pozostawia się bez 

rozpoznania.  

Organem właściwym do podjęcia czynności pozostawienia skargi bez rozpoznania jest Rada 

Miejska w Iłowej. Dlatego też przyjęcie tej uchwały jest zasadne. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie.  
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5) określenia górnych stawek opłat za usługi usuwania odpadów z nieruchomości  

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – uchwała obejmuje 

górne stawki za odbiór odpadów z terenów niezamieszkałych, odbieranych w sposób selektywny i 

w sposób nieselektywny oraz za usuwanie ścieków ze zbiorników bezodpływowych. Przy ustalaniu 

górnych stawek wzięto pod uwagę  13 %  wzrost wynagrodzeń oraz wskaźnik inflacji. Natomiast w 

przypadku górnych stawek za usuwanie ścieków komunalnych ze zbiorników bezodpływowych 

uzgodniliśmy, że przy ustalaniu tych stawek będziemy chcieli poprosić naszych przedsiębiorców 

lokalnych, którzy usuwają ścieki ze zbiorników bezodpływowych o przedstawienie swoich 

kalkulacji tych górnych stawek. W wyniku przedstawienia ich kalkulacji ustalono, że ta górna 

stawka powinna wynosić 21 zł/m
3
 netto, jest to najwyższa stawka, którą ci przedsiębiorcy w swoich 

kalkulacjach nam przedstawili. Natomiast wyjaśnienia wymaga sama idea i to wyjaśnienie zawarte 

jest w ostatnim akapicie uzasadnienia w części III „Zaznaczyć przy tym należy, że wskazana 

stawka opłaty jest stawka maksymalną a nie ściśle obowiązującą. Dlatego też wzrost górnej stawki 

nie należy utożsamiać z podwyżką opłat za opróżnianie zbiorników bezodpływowych. Faktyczna 

wysokość opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za opróżnianie zbiorników 

bezodpływowych uzależniona jest od indywidualnej oferty konkretnego przedsiębiorcy 

świadczącego usługi opróżniania zbiorników bezodpływowych”.  

Pan Edward Lesiak – Radny – na komisji dyskutowaliśmy na ten temat, że jest to niebezpieczny 

proceder, który stwarzamy przyjmując tą górną stawkę. Mówię tu o zbiornikach bezodpływowych – 

21 zł. Moim zdaniem są to sprzyjające warunki dla ZGKiM, aby w przyszłych latach dochodził do 

tej górnej stawki i dalej nic więcej w odbieraniu ścieków nie robił. Od pół roku mówimy o zakupie 

nowego samochodu, żeby poprawić ilość i jakość odbieranych nieczystości ze zbiorników 

zamkniętych, ja sam osobiście czekam już dwa tygodnie na opróżnienie zbiornika. Uważam, że jest 

to stwarzanie procederu, że ZGKiM będzie brał z roku na rok coraz wyższe stawki, nic w zamian za 

to nie oferując, ani poprawy jakości ani terminów odbioru.  

Pan Wojciech Kaczmarski – jeśli chodzi o rok 2018 takiego niebezpieczeństwa nie ma dlatego, że 

ZGKiM przedstawił już Burmistrzowi swoją kalkulację, która jest znacznie poniżej tej kwoty i 

wynosi 18 zł brutto. Tutaj Burmistrz będzie zarządzeniem te stawki przyjmował, więc w roku 2018 

takiego niebezpieczeństwa nie ma. Na rok 2019 jaką metodę obliczania, czy przyjmowania tej 

górnej stawki przyjmiemy tego jeszcze nie wiemy. Teraz mówimy o roku 2018 i takiego 

niebezpieczeństwa w tej chwili nie ma.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 14.12.2017 r. – 21.12.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 11 radnych  

za przyjęciem uchwały głosowało – 10 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 1 (E. Lesiak) 

 

Ad. II pkt 5 

Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  

za przyjęciem protokołu głosowało – 11 radnych   

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 0 
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Ad. II pkt 6 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeśli chodzi o odpowiedź na interpelację pana 

Przewodniczącego Rady Miejskiej, to sprawa jest bardzo bieżąca, bo z tego tygodnia jeżeli pani 

Mecenas mogłaby odpowiedzieć, to bardzo proszę. Chodzi oczywiście o status sprawy związanej ze 

świetlicą wiejską w Żagańcu.  

Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej – w dniu wczorajszym odbyła się już ostatnia 

rozprawa w tej sprawie. Sąd wyda wyrok 28 grudnia 2017 r. także sprawa jest zakończona, 

będziemy mieli prawdopodobnie wyrok pozytywny. Zgodnie z opiniami biegłych dokona się 

podział nieruchomości gruntowej, będziemy mieli wówczas dostęp do naszej części gdzie się 

znajduje lokal użytkowy i będzie można podejmować inwestycje. Pani Sikora-Leśna chciała 

wycofać ten wniosek, myśmy się na to nie zgodzili z tego względu, że zostały poniesione duże 

koszty, było pięć opinii biegłych i wycofanie tego wniosku i znów pozostawienie sprawy bez 

rozstrzygnięcia spowodowałoby to, że Gmina Iłowa nie miałaby dostępu do swojej części i nie 

mogłaby robić jakichkolwiek inwestycji w tym obiekcie. Ponieważ to był wniosek pani Sikory, ale 

myśmy ponieśli koszty na opinię biegłych, pani Sikora również więc wycofanie wniosku musiałoby 

nastąpić za naszą zgodą. Po dyskusji z panem Burmistrzem, pan Burmistrz zdecydował o 

kontynuowaniu i doprowadzeniu do końca sprawy, tym bardziej, że to już jest jak gdyby finisz tego 

wszystkiego.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – rozumiem, że w tym wypadku po 

wyroku jest możliwość odwołania do instancji wyższej, tak? 

Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej – tak, dlatego sprawa się tak długo toczy, 

ponieważ pani Sikora wszystko zaskarża, opinie biegłych zaskarża, postanowienia Sądu do Sądu 

Okręgowego i dlatego to wszystko trwa siódmy rok.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – proszę Państwa ja poprosiłem o 

wyjaśnienia w tej sprawie z takiego powodu, iż do biura rady wpłynęło pismo od pani Sikory-

Leśnej, to pismo jest do wglądu jeżeli Państwo Radni chcielibyście się z nim zapoznać, jest to 

fragment korespondencji pomiędzy panią Sikorą-Leśną a Sądem Rejonowym w Żaganiu. Także 

jeśli ktoś chciałby się zapoznać dokładnie pismo jest dostępne w biurze rady.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – teraz jesteśmy przy interpelacji pana radnego Franciszka 

Przynogi. Proszę Państwa chciałbym, żeby pani Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej zabrała 

głos, a ja później włączę się i ewentualnie uzupełnię wypowiedź. 

Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej – odpowiadając dlaczego 

ogrzewalnia w tym miejscu i czy to jest złośliwość – żadnej złośliwości tutaj nie ma chyba, że 

będziemy widzieć i rozpatrywać złośliwość udzielając pomocy drugiemu człowiekowi. Zacznijmy 

od tego, że udzielamy pomocy na teraz osobom, które pozostały bez dachu nad głową, a jest okres 

zimowy. Dlaczego w tym momencie, a nie wcześniej? Wcześniej były spotkania, rozpatrywaliśmy 

różne możliwości, nie mniej nie było najwidoczniej innego, lepszego rozwiązania, a teraz okazało 

się, że najlepszym rozwiązaniem najmniej kosztownym i najtańszym na chwilę obecną jest „Orlik”, 

który przez 4 albo 5 miesięcy jest niewykorzystywany w ogóle. Wchodząc teraz do „Orlika” do 

tych pomieszczeń, które już są nie ponosimy praktycznie żadnych konkretnych inwestycji, żadnych 

kosztów. Ogrzewanie jest włączone gazowe, są prysznice, toalety, czyli to co jest wymagane przy 

ogrzewalni. Chciałam tu sprostować, że to jest ogrzewalnia, to nie jest noclegownia. Noclegownia 

ma standardy bardziej zawyżone, natomiast ogrzewalnia, którą my zakładamy będzie czynna od 

godziny 18.00 do godziny 8.00 rano. Będą opiekunowie, będzie pani, która będzie dbała o czystość 

więc ja nie zakładam, żeby tam doszło do jakiś dewastacji i jakichkolwiek zniszczeń. Ja zakładam, 

że te osoby nie dość, że będą zabezpieczone, to jeszcze „Orlik” będzie wykorzystany i zadbany.  
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Proszę Państwa ja nie liczę na to, że wszystkie osoby bezdomne skorzystają z tej formy pomocy, bo 

się nie oszukujmy, ale przynajmniej te, które będą w danym momencie potrzebowały, które są bez 

wyjścia, to my wszyscy będziemy mogli spać spokojnie wiedząc, że nikt nie zamarza podczas kiedy 

my jesteśmy u siebie w domach, odpoczywamy, śpimy w łóżkach. Ja tutaj nie będę odnosiła się do 

tego dlaczego te osoby teraz są w takiej a nie innej sytuacji, bo to nie jest miejsce na rozliczanie 

tych ludzi, ja myślę, że naszym zadaniem jest, żeby jednak wyciągnąć tą rękę i zapewnić to 

minimum tego bytu.  

Jeżeli chodzi o to, czy są opracowane dokumenty dotyczące ogrzewalni – jest regulamin 

ogrzewalni, regulamin nie jest jeszcze umieszczony na stronie, bo wszystko jest jeszcze świeże, 

natomiast jest on już przyjęty. Regulamin jutro będzie powieszony w ogrzewalni i na stronie 

Ośrodka Pomocy Społecznej umieszczę taką informację.  

Jeżeli chodzi o SANEPID – dzwoniłam do SANEPID-u i uzyskałam informację, że ja nie 

potrzebuję żadnej opinii jeżeli to zadanie ma być realizowane w obiekcie użyteczności publicznej, 

który już istnieje, który ma aktualne pozwolenia. 

Podobnie też jest jeśli chodzi o przepisy BHP, czy bezpieczeństwa przeciwpożarowego. Wystarczy 

instrukcja, gaśnice i to wszystko. Przy takiej małej ilości osób i przy obiekcie, który funkcjonuje 

cały czas na bieżąco, przy pomiarach elektrycznych, które powinny być i, które są dokonywane nie 

potrzebuję żadnej innej dokumentacji. 

Jeżeli chodzi o wpis do rejestru Wojewody, owszem taki wpis będzie, natomiast nie mogłam tego 

wcześniej zrobić aniżeli teraz dopiero wtedy kiedy ruszamy. Ten temat jest naprawdę świeży, bo 

wpierw myśleliśmy, że będzie wcześniej potem, że dopiero od 1 stycznia 2018 roku. Udało się teraz 

od 22 grudnia 2017 roku. Więc bądźmy zadowoleni, że uda nam się na święta udostępnić te 

pomieszczenia dla osób potrzebujących, a nie generujmy sobie problemów ciągle. Rozmawiałam z 

Lubuskim Urzędem Wojewódzkim, mówiłam jaka jest sytuacja, także dostałam pozwolenie, że 

mogę w trakcie dokonać tego wpisu, oby pomóc ludziom. Tak jak pani z Lubuskiego Urzędu 

Wojewódzkiego powiedziała, że kierujmy się sercem, a nie tylko dokumentem. Ja wiem, że 

dokumenty musimy mieć chociażby do rozliczania. Proszę Państwa patrzmy troszcząc się o 

drugiego człowieka. Mam nadzieję, że nie będzie dochodziło do żadnych nieporozumień, że nie 

będzie przeszkadzało nikomu, bo skoro te osoby są na rynku, kręcą się po innych ulicach i nikt nie 

zgłasza, że dzieje się jakakolwiek krzywda, że są jakieś kradzieże, że są jakieś inne sytuacje, to 

dlaczego miałoby tam być inaczej. Policja będzie powiadomiona więc myślę, że będzie dobrze.  

Pan Franciszek Przynoga – do kiedy będzie czynna ogrzewalnia. 

Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej – ogrzewalnia jest zadaniem 

doraźnym, przejściowym do dnia 31 marca 2018 roku.  

Pan Franciszek Przynoga – właśnie i teraz jak to się ma z „Orlikiem”, bo „Orlik” będzie czynny 

od 1 marca 2018 roku, tak? 

Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej – od 1 kwietnia 2018 r. 

Ogólnie rzecz biorąc ogrzewalnia powinna być czynna do 30 kwietnia, natomiast my mamy takie 

warunki jakie mamy, więc zapewnijmy minimum bezpieczeństwa na ten czas co możemy i tak też 

planujemy przyjąć do realizacji to zadanie.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – proszę Państwa to, że tak się stało i podjęliśmy  decyzję, że 

ta ogrzewalnia powstanie na „Orliku” związane jest m.in. ze środkami jakie mamy na ten cel. 

Ośrodek Pomocy Społecznej miał oszczędności, przekazał je do budżetu gminy, natomiast to nie 

znaczy, że wszystkie te pieniądze mieliśmy wydać na ogrzewalnię. Tak by było w sytuacji 

gdybyśmy zakupili kontener. Myślę, że gdybyśmy pół roku temu podjęli taką decyzję, to ten 

kontener byłby kupiony, czyli kosztowałby nas jakieś 50 tys. zł na okres tych 3, czy 4 miesięcy 

funkcjonowania ogrzewalni. Nie wiemy do tej pory ile osób z tego skorzysta.  

 



14 

 

 

 

Myślałem, że to rozwiązanie, o którym ja rozmawiałem z Państwem na poprzedniej sesji, że być 

może dobrym rozwiązaniem będzie lokalizacja w budynku Klubu Sportowego, ale w budynku 

Klubu Sportowego biurowiec funkcjonuje przez cały czas, cały czas pracują ludzie, przez okres 

zimowy również i tam też musielibyśmy ponieść określone nakłady inwestycyjne. Ja rozumiem, że 

to może wzbudzać kontrowersje, bo obiekt jest zadbany jeśli chodzi o „Orlika”, ale wiecie Państwo 

życie jest przewrotne, ja jak byłbym bezdomnym, to wolałbym pójść na „Orlika” niż do altanki, czy 

do Klubu Sportowego. To jest jednorazowe, w przyszłym roku będziemy zastanawiali się nad tym, 

gdzie ewentualnie w innym miejscu zlokalizować ogrzewalnię. Być może będzie tak, że po tych 

doświadczeniach trzymiesięcznych okaże się, że wszyscy powiedzą, że to był dobry pomysł. Nie 

wiemy tego dzisiaj. Więc apeluję zróbmy to, sprawdźmy jak to będzie funkcjonowało. Moim 

zdaniem jest to sposób najtańszy jaki tylko jest możliwy. Zróbmy tą ogrzewalnię zgodnie z 

zasadami BHP, P.Poż. wszystkimi zasadami bezpieczeństwa, które powinny być zachowane.  

Pan Franciszek Przynoga – miałem obawy dlatego, że w projekcie budżetu na przyszły rok nie ma 

środków na ten cel. Nigdzie w budżecie nie jest to uwidocznione, ani na ten rok, ani na przyszły 

rok. Być może, że to będzie dobre miejsce tylko, żeby dopilnować tamte osoby, żeby matki z 

dziećmi, które na placu zabaw będą nie miały przykrości, nie żaliły się. Tak jak pani powiedziała, 

że będzie Policja jeździła, jeżeli to będzie dopilnowane i będzie współpraca tych dorosłych z tymi 

małymi, to w porządku, ale jeśli będzie inaczej to wtedy powiem, a co nie mówiłem. 

Pan Artur Mutwil – Radny – my jako Rada powinniśmy poprzeć Burmistrza i Ośrodek Pomocy 

Społecznej z racji tego, że udało się to uruchomić, bo przez lata rozmawiamy o czymś, ale nie udało 

się doprowadzić do tego, żeby to powstało. Niejednokrotnie jest tak, że ci bezdomni pogubili się w 

życiu i myślę, że to jest dobry sposób, żeby pokazać im, że mimo prowadzenia takiego stylu życia, 

my jesteśmy nimi zainteresowani. Myślę, że to też będzie taki przyczynek do tego, żeby zacząć coś 

od nich wymagać. Myślę, że można byłoby się pokusić o opracowanie takiego programu 

wychodzenia z bezdomności, wychodzenia z nałogu, jakiejś pracy z tymi ludźmi tam na miejscu. 

Uważam, że to jest bardzo dobry pomysł i, że warto iść w tą stronę. A to co mówił pan radny 

Przynoga – jeżeli będzie coś nie tak, to rozmawiajmy o tym, zwracajmy na to uwagę, mówmy co 

możemy zmienić, co powinniśmy zmienić, jak to widzimy i rzeczywiście te trzy miesiące 

potraktujmy badawczo, czy jest taka potrzeba, czy jest zainteresowanie, czy uda nam się kogoś 

skłonić do tego, żeby poszedł w tą stronę, żeby zmienić swój styl życia, wyjść z tej bezdomności, 

wyjść z nałogu.  

Pan Tomasz Słomiński – Radny – jestem jak najbardziej za tym, żeby zrobić ogrzewalnię, ale 

mam takie pytanie, jeżeli tam będzie ogrzewalnia, czy „Orlik” będzie całkowicie tylko na potrzeby 

ogrzewalni, czy np. jak będzie cieplej szkoła podstawowa będzie mogła z niego korzystać, z boiska 

itd. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – myślę, że absolutnie nie możemy „Orlika” w całości 

wyłączyć, bo nie ma takiej potrzeby. Mało tego, przecież kluby piłkarskie z Czernej, Konina i z 

Iłowej często korzystają w tym okresie właśnie w miesiącach styczeń, luty z zajęć. Na pewno jest 

taka obawa, że ktoś to może zdewastować, ale my z tymi ludźmi obcujemy na co dzień, niektóre z 

tych osób budzą odrazę, często to są osoby w stanie nietrzeźwym, ale nie sądzę, żeby to 

spowodowało jakąś odrazę mieszkańców, czy to korzystających z „Orlika”, czy korzystających z 

placu zabaw. Natomiast od programu naprawczego, o którym mówił pan radny Mutwil pewnie nie 

uciekniemy, bo to też jest zadanie własne gminy. To nie będzie łatwe, bo praca z tego typu ludźmi 

jest szczególnie utrudniona. Mamy przykład funkcjonującej od dwóch lat Spółdzielni Socjalnej na 

terenie Iłowej i też widzimy jak te osoby pracują, jedne pracują miesiąc, inne dwa miesiące, a są 

takie, które następnego dnia już do pracy nie przychodzą. Ale widać, że to działanie ma daleko 

idący sens i jest ono bardzo trudne. Wracając do ogrzewalni spróbujmy, zobaczmy jak to zadziała 

myślę, że mieszkańcy się na nas nie obrażą. 

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – też trzeba zrozumieć, że to jest nasze zadanie. 
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Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – myślę panie Burmistrzu, że 

wszyscy jesteśmy zgodni co do tego, że problem jest i trzeba go rozwiązać i należy spróbować. 

Każdy z nas ma może jakieś obawy, ale musimy ruszyć z miejsca, a najbliższy czas pokaże co 

należy poprawić.  

Pan Artur Mutwil – Radny – generalnie spychając takich ludzi gdzieś na margines i trzymając ich 

na uboczu nie dajemy im szansy do tego, żeby cokolwiek zmienili. Myślę, że pokazanie dla nich, że 

daliśmy im to co służy naszym dzieciom będzie dla nich motywujące i ci, którzy przyjdą grać w 

piłkę na tym boisku też będą jakimś motywatorem dla tych ludzi. Bo ja nie wierzę, że ci ludzie są 

bez żadnego honoru, jakichkolwiek ambicji, czegokolwiek jeżeli damy im szansę, zaprosimy ich, to 

może nie wszyscy, ale jakaś część zrozumie i może dać sygnał pozostałym do tego, że można coś w 

swoim życiu zmienić. Myślę, że warto spróbować. 

Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej – odnośnie trzeciego 

zapytania, jak jest realizowane wydawanie żywności – na chwilę obecną mamy problem, ponieważ 

fundacja z Jeleniej Góry, która miała podpisaną umowę z Bankiem Żywności w Gorzowie i z nami 

porozumienie na realizację wycofała się  . Okazało się, że oni z jakiś przyczyn stracili możliwość 

magazynowania tej żywności w Głogowie. Z uwagi na to, że nie mają tej żywności gdzie 

magazynować wypowiedzieli nam to porozumienie. Teraz musimy szukać kto mógłby podpisać z 

nami porozumienie, kto mógłby realizować wydawanie tej żywności, ale musimy się rozliczyć z 

fundacją z Jeleniej Góry. Tu mam problem, bo oni mi muszą całą ewidencję wydanej do tej pory 

żywności przedstawić i dopiero wówczas będę mogła rozpocząć współpracę z Polskim Komitetem 

Pomocy Społecznej w Zielonej Górze.  

Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeśli chodzi o sprawę donosu na Policję i podszycie się pod 

Koło Gospodyń Wiejskich w Czyżówku, to ja ze zrozumiałych powodów nie podjąłem działania 

żadnego dlatego, że dostałem informację od pani wtedy ówczesnej szefowej Koła Gospodyń 

Wiejskich w Czyżówku, a obecnie pani Sołtys wsi Czyżówek, że ona nie jest autorem tego donosu, 

więc nie miałem podstaw do tego, żeby podejmować jakiekolwiek działania. Z tego co pani 

mówiła, była pani przesłuchiwana pod tym kątem na Policji. Od obecnej pani Sołtys uzyskałem 

informację, że Policja z urzędu będzie wszczynała postępowanie związane z tym, że ktoś podszył 

się pod Koło Gospodyń Wiejskich. Ja nie mam  żadnych więcej informacji na ten temat.  

Ad. II pkt 8 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 

Miejskiej  zamknął  obrady XLV sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  

Na tym protokół zakończono. Protokół zawiera 15  stron, ponumerowanych od 1 do 15. 

Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 15
00

 do godz. 17
30

.  

 

Protokołowała: 

 

Maria Sokołowska 

 

 


